
 
 
Tlačová správa Slovenskej spoločnos� primárnej pediatrickej starostlivos� Slovenskej lekárskej 
spoločnos� k APS 
 
V Bra�slave, 6.3.2024 
 
Ako zástupcovia primárnych pediatrov reagujeme na vyhlásenie ZMOS, ktorý ústami svojho 
predsedu Jozefa Božíka žiada zachovanie čo najväčšieho počtu pevných bodov APS pre de� a dorast.  
 
Ak ZMOS uvádza, že je v ich záujme „zabezpečiť v území dostupnú starostlivosť, zvlášť, pokiaľ sa jedná 
o de� a dorast“ musíme konštatovať, že náš záujem nie je len mediálne deklarovaný: primárni pediatri 
zdravotnú starostlivosť zabezpečujú a dlhé roky pracujú na jej udržateľnej dostupnos� a navrhujú 
reálne kroky, ktoré majú aj skutočný potenciál zmierniť kolaps primárnej zdravotnej starostlivos�. 
 
Dennodenne pracujeme v našich ambulanciách a na pracoviskách APS, informujeme našich pacientov 
ako majú postupovať pri ochorení dieťaťa a kedy navštíviť lekára prípadne APS. Je  to dennodenná 
mravenčia práca pre zdravie detí a spokojnosť rodičov. ROBÍME TO NAPRIEČ CELÝM Slovenskom, 
v každom počasí, pre každé dieťa, bez ohľadu na ekonomické a politické zmeny v spoločnosti aj 
v jednotlivých regiónoch. 
 
ZMOS sa snaží zachovať čo najviac bodov APS v dostupnej vzdialenos� a je pripravený rokovať 
s pediatrami. Musíme upriamiť pozornosť na fakt, že rýchle populárne sľuby a vyhlásenia sú spravidla 
nefunkčné a spôsobia viac škody, než osohu. Zdôrazňujeme, že akékoľvek riešenia musia rešpektovať 
demografickú štruktúru primárnych pediatrov a ich reálne počty, a z toho plynúcu zaťažiteľnosť, 
polovica z nás je v dôchodkovom veku! Nepremyslené a nesystémové rozmiestnenie pevných bodov 
detských APS, podliehajúce lokálnym poli�ckým tlakom, ktoré nerešpektuje reálne fakty a odborné 
analýzy, bude nepochybne v blízkej budúcnos� viesť ku zániku pevných bodov a skutočnej 
nedostupnos� zdravotnej staros�vos�.   
 
Redukcii bodov APS zlúčením predchádzali dôkladné analýzy – vyťaženos� APS, dostupnos� a vekového 
zloženia pediatrov v dotknutých bodoch. Zároveň sa zohľadňovala perspek�va preži�a týchto bodov na 
niekoľko rokov dopredu, nie na prežívanie z roka na rok. Na túto internú analýzu nevplývali lokálne ani 
poli�cké záujmy – ale záujmy celku – záujmy vyše milióna de� na Slovensku! 
 
Vyhlasujeme, že základným mo�vom (nielen tej) aktuálnej legisla�vnej úpravy o redukcii bodov APS 
je práve a predovšetkým zachovanie dostupnos� zdravotnej starostlivos� v primárnych pediatrických 
ambulanciách a ambulantných pohotovostných službách pre de� a dorast. Pediatrom a rodičom de� 
bude najväčšou pomocou, ak odborné riešenia odborných tém nebudú poli�zované, ale ponechané 
v rukách odborníkov. 


